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S/BR.0002.7.2015        
 

Protokół Nr  VII/15 
z VII sesji Rady Miejskiej w Rynie 

odbytej w dniu 30 czerwca  2015 roku 
 
 

Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Świerczewskiego 2 w 
Rynie ; w godz.15:00 do 17:30. 
 

W obradach uczestniczyli: 

 Radni Rady Miejskiej 

 Burmistrz Miasta i Gminy Ryn – Józef Karpiński 

 Skarbnik Gminy  - Irena Olszewska 
      -     Sekretarz Gminy - Barbara Kowalska 
      -     Radca Prawny    - Teresa Dąbrowska 
      -     Kierownicy Jednostek Organizacyjnych 
      -     Mieszkańcy Miasta i Gminy 
                 
                                  Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między  sesjami. 
6. Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. 
7. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania. 
8. Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
9. Wykonanie  budżetu Gminy  za 2014 rok: 

  1) wystąpienie Burmistrza MiG, 
  2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za            

               2014 rok oraz informacji o stanie mienia, dyskusja, 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania   

                budżetu Gminy Ryn  za 2014 rok,                                                                        
           4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu,                          
           5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium,                  
           6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji    
                Rewizyjnej,                                                                                                                                                         
           7) podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
               ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok,                                            

8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn.         
 10. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej  
      nr 138/40 w Rynie.                                                                                                          
11. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 138/42 w Rynie.   
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  Uchwały Nr XXIII/191//05  Rady Miejskiej w Rynie  
      z dnia 16 marca 2005r. w sprawie ustalenia  opłat za zajęcie pasa drogowego dróg  
       gminnych.                                                                                                                       
13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa  drogowego 
dróg publicznych w granicach administracyjnych Gminy Ryn na cele niezwiązane  z budową, 
przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg w  zakresie infrastruktury  „ ostatniej mili”.                                                                                                                 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości budowli lub ich części 
wchodzących w skład infrastruktury "ostatniej mili" oraz zajętych pod nie gruntów.      
15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Giżycko. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem Giżycko. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2015-2020. 
                                                                                                                                              
18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2015r.                                 
 
19. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „ Miejscowego Planu Zagospodarowania   
      Przestrzennego” terenu położonego w obrębie geodezyjnym Szymonka gm. Ryn  na działkach  
      o  numerach geodezyjnych 89, 92/9,92/10,92/11,92/13,95/2 i 87/10 o łącznej powierzchni około   
      21,74 ha.                                                                                                                             
20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/248/13 Rady Miejskiej w Rynie  
      z dnia 30 kwietnia 2013r. w sprawie „ Wieloletniego Programu Gospodarowania    
      Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2013-2020”.                                                       
21. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/ 249/13 Rady Miejskiej w Rynie 
      z dnia 30 kwietnia 2013r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w  
      skład mieszkaniowego zasobu Gminy Ryn.                                                                       
22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu „ Ponadlokalny program rewitalizacji sieci miast  
      Cittaslow ”.                                                                                                               
23.Sprawy rożne.    
24.Zamknięcie posiedzenia. 
                                                                      
 
 
Ad.1 Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. Szczebiot. 
Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził prawomocność obrad. W sesji uczestniczyło 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokółu. 
 
Przed przystąpienie do realizacji kolejnego porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. 
Szczebiot oraz Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – wręczyli przybyłym na posiedzenie strażakom 
Ochotniczej Straży Pożarnej w Sterławkach Wielkich : Panu Lechowi Pawlak – prezesowi oraz  
 z-cy naczelnika Piotrowi Gabińskiemu oraz d-cy sekcji Jack owi Banaszkiewicz – podziękowania 
za 90 lat niesienia pomocy w ratowaniu życia i mienia mieszkańców Gminy Ryn. 
 
Pani J. Kryńska – Cieśla – Przewodnicząca Komisji Bezpieczeństwa Publicznego, Spraw 
Socjalnych i Zdrowia – odczytała list gratulacyjny, w którym  komisja składa wyrazy najwyższego 
uznania wszystkim strażakom – z okazji jubileuszu 90-lecia działalności Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Sterławkach Wielkich. 
 
Panu L. Pawlak – Prezes OSP – przybliżył historię postania i funkcjonowania OSP. Podziękował 
serdecznie, za wszystkie gratulacje i życzenia  z okazji jubileuszu jednostki. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. Szczebiot – podziękował strażakom Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Sterławkach Wielkich za przybycie na dzisiejszą sesję.  
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – z okazji święta Bibliotekarza i Bibliotek  przypadającego w 
maju , na ręce Pani M. Tuczyńskiej – Dyrektora Biblioteki Publicznej w Rynie złożył serdeczne 
życzenia z tej okazji. 
 
Pani M. Tuczyńskiej – Dyrektor Biblioteki Publicznej – podziękowała za życzenia w swoim imieniu, 
jak również w imieniu pracowników Biblioteki. 
 
 
Ad.2  Przyjęcie porządku obrad. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG –  poinformował, że z uwagi na brak załączników graficznych  
wojewoda uchylił uchwały z poprzedniej sesji dotyczące podziału sołectw i nadania nowym 
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sołectwom statutów.  Burmistrz dodał, że załączniki graficzne zostały opracowane i wniósł o 
rozszerzenie porządku obrad: 
1/ o pkt.23 a – „ Podjecie uchwały w sprawie podziału Sołectwa Tros i utworzenia dwóch 
odrębnych Sołectw.” 
 
2/ o pkt.23 b – „ Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Sołectwa Canki 
 
3/ o pkt.23 c – „ Podjecie uchwały w sprawie podziału Sołectwa Knis i utworzenia dwóch 
odrębnych Sołectw.” 
 
4/ o pkt.23 d – „ Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Sołectwa Głąbowo.” 
 
Dotychczasowy punkt 23 – będzie punktem 24, a pkt.24 – punktem 25. 
 
Przewodniczący Rady Rady Miejskiej - Pan M. Szczebiot – poddał pod głosowanie proponowane 
zmiany do porządku obrad. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska jednogłośnie , w obecności  15 radnych 
opowiedziała się za rozszerzeniem porządku obrad o powyższe punkty.  
 
 
Ad.3 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
 
Uwag do protokółu nie wniesiono. Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty przez Radę Miejską 
jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
 
Ad.4 Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w 
okresie  między sesjami. 
 
Przewodniczący Rady Rady Miejskiej - Pan M. Szczebiot : 
1/ przedstawił treść protokółu Komisji Rewizyjnej z kontroli Ryńskiego Centrum Kultury w dniu  
    24.06.2015r. -  załącznik nr 2 do niniejszego protokółu 
2/ poinformował o rozstrzygnięciach nadzorczych wojewody stwierdzających nieważność uchwał 
podjętych na poprzedniej sesji :  
a/ w sprawie podziału Sołectwa Tros i utworzenia dwóch odrębnych sołectw - załącznik nr 3 do 
niniejszego protokółu 
b/ w  sprawie przyjęcia statutu sołectwa Canki - załącznik nr 4 do niniejszego protokółu 
c/ w sprawie podziału Sołectwa Knis i utworzenia dwóch odrębnych sołectw -załącznik nr 5 do 
niniejszego protokółu 
d/  w  sprawie przyjęcia statutu sołectwa Głąbowo- załącznik nr 6 do niniejszego protokółu 
 
Przewodniczący Rady Rady Miejskiej przedstawił treść wniosku Klubu Radnych  RAZEM 
złożonego na poprzedniej sesji o przeniesienie tablicy o treści :W HOŁDZIE WYZWOLICIELOM 
RYNU I BOJOWNIKOM O UTRWALENIE WŁADZY LUDOWEJ.SPŁECZEŃSTWO MIASTA I 
GMINY 1945-1985 – Z POMNIKA ZNAJDUJĄCEGO SIĘ PRZY UL.M.KOPERNIKA ( W PARKU 
KOŁO APTEKI )DO MUZEUM W RYNIE – wniosek stanowi załącznik nr 7 do niniejszego 
protokółu. 
 
Pan J. Filipek poinformował, że Klub podtrzymuje wniosek i uważa, że tablicę należy przenieść do 
muzeum. 
 
Przewodniczący Rady Rady Miejskiej - Pan M. Szczebiot – poddał pod głosowanie wniosek  
Klubu Radnych  RAZEM o przeniesienie do muzeum  tablicy z pomnika znajdującego się w parku 
koło apteki w Rynie.  
W wyniku przeprowadzonego głosowania za – przyjęciem wniosku opowiedziało się 11 radnych;  
przeciw- 1 radny; 3 radnych wstrzymało się od głosu. 
Wobec powyższego wniosek został przyjęty. 
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Ad.5  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
          sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że: 
 
1/ uczestniczył w walnych zgromadzeniach Mazurskiego Związku Międzygminnego-Gospodarka 
Odpadami 
2/ brał udział w spotkaniach organizowanych przez zarząd województwa w  związku z cyfryzacją 
Mazur 
3/ Koło Emerytów i Rencistów w Rynie obchodziło swoje święto 
4/ odbyły się przeglądy inwestycyjne: drogi w Szymonce, Ekomariny, targowiska, nadbrzeża Jez. 
Ryńskiego. 
5/ odbył spotkanie z Dyrektorem Oddziału Terenowego Agencji Nieruchomości Rolnych w 
Olsztynie  w sprawie żądania przez agencję zwrotu pieniędzy za sprzedane działki 
6/ W Zespole Szkolno–Przedszkolnym w Rynie odbył się finał  Olimpiady Ekologicznej  
7/ szkoła jak, co roku zorganizowała  „ Dni Rodziny” 
8/ odbyły się obchody 90-lecia powstania Ochotniczej Straży Pożarnej w Sterławkach Wielkich 
9/ na wniosek grupy mieszkańców Stara Rudówka odbyło się zebranie wiejskie dotyczące 
przesunięcia środków funduszu sołeckiego. Na tym zebraniu Pan M. Tomaszewicz złożył 
rezygnację z pełnienia funkcji sołtysa. W lipcu odbędą się zebrania wiejskie w Sołectwie Monetki, 
Rudówka oraz Szymonka. 
10/ jak, co roku LUKS „ Ołów Ryn” zorganizował w Rynie zawody zapaśnicze  
11/ odbyło się spotkanie miast należących do Cittaslow, na którym wniesiono poprawki do statutu 
12/ została zakończona modernizacja budynku ośrodka zdrowia oraz inwestycja wodno -
kanalizacyjna do Mrówek 
 
Ad.6 Wolne wnioski, interpelacje i zapytania Radnych. Ad.7 Odpowiedzi na wnioski, 
interpelacje i zapytania. 
 
Pan J. Brant zapytał, kiedy zostanie uruchomiona forma kontroli pod kątem posiadania 
pojemników na śmieci. Poinformował, że na Krauzie leżą stosy śmieci, w tym eternit. 
 
Pan J. Karpiński- Burmistrz MiG – odpowiedział, że dzikie wysypiska powstają nie tylko na 
gruntach gminnych, ale też na innych gruntach. Dlatego planowane jest ustawianie pojemników na 
śmieci na przestrzeni publicznej.  
W związku z nadwyżką budżetową Związek – Gospodarka Odpadami – postanowił przeznaczyć 
środki na zadania związane z windykacją, na zwiększenie kontroli w terenie pod kątem posiadania 
pojemników. 
 
Pani J. Kryńska - Cieśla zapytała na jakim  etapie jest projekt budowy mieszkań komunalnych. 
 
Pan J. Karpiński- Burmistrz MiG – odpowiedział, że na dzisiejszej sesji będą rozpatrywane dwa 
projekty uchwał związane z budową budynku mieszkalnego. Na dzisiaj wpłynęło 80 ankiet od osób 
zainteresowanych tym programem. Zostanie powołany zespół do weryfikacji ankiet. Następnie 
zostanie podjęta decyzja odnośnie projektu, kredytu. Burmistrz podkreślił, że im większy będzie 
budynek, tym mniejsze będą koszty związane z kredytem. 
 
Pan A. Jarmołowicz zapytał o efekty wizyty prezesa firmy, która realizowała inwestycję na 
nadbrzeżu Jez. Ryńskiego. 
 
Pan J. Karpiński- Burmistrz MiG – odpowiedział, że prace na nadbrzeżu będą prowadzone od 1 
września. Dodał, że firma podała gminę do sądu za bezpodstawne, jej zdaniem, naliczenie kar 
umownych. 
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Pan J. Filipek stwierdził, że  budżecie zostały zaplanowane środki na drogi. Zapytał jakie 
konkretnie drogi planuje się wyremontować. 
 
Pan J. Karpiński- Burmistrz MiG – odpowiedział, że w budżecie są tylko zapisy ogólne, ponieważ  
czekamy na uruchomienie Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. Odnośnie miasta są zamiary 
wyremontowania ulicy H. Sawickiej, Mazurskiej, Polnej, Lipowej. 
 
Pan K. Jarosz poinformował, że jest duże zainteresowanie książką o gminie Ryn, którą otrzymali 
również między innymi radni. Zapytał, czy w związku z tym zainteresowaniem, nie należałoby 
zamówić większego nakładu. 
 
 
Pan J. Karpiński- Burmistrz MiG – odpowiedział, że w przyszłym roku będzie wznowienie tej  
książki. 
 
 
Ad.8 Przygotowanie Miasta i Gminy do sezonu letniego. 
 
Pan J. Karpiński- Burmistrz MiG – przedstawił informację dotyczącą przygotowania Miasta i Gminy 
do sezonu letniego. Poinformował między innymi, że od 8 lipca na okres wakacji będzie 
zatrudnionych dodatkowo dwóch policjantów do patroli pieszych. Mają oni zapewnione   
zakwaterowanie i wyżywienie. Miejsce do kąpieli zostało odpowiednio przygotowane. Występuje 
jednak  problem z zatrudnieniem ratowników. Ochotnicze Straże Pożarne są  jak zawsze  w 
pogotowiu, aby nieść pomoc potrzebującym. W Rynie będzie stacjonowała  wodna karetka 
pogotowia. 
 
Pan A. Magier nawiązując do problemu z ratownikami stwierdził, że może jesienią  należałoby 
ogłosić, że się poszukuje osoby chętne, którym gmina opłaciłaby niezbędne szkolenie, w zamian 
za pracę na kąpielisku przez sezon, czy też dwa sezony. 
 
 
Ad. 9 Wykonanie  budżetu Gminy  za 2014 rok: 

1) wystąpienie Burmistrza MiG 
 

Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił informację z wykonania budżetu za 2014r.  
Dodał, że jest sporo nieściągalności w podatku, bo ustawa nie dopuszcza windykacji wprost 
poprzez działania komornicze. Można jedynie wchodzić na księgi hipoteczne. Wydatki bieżące 
wszystkich jednostek gminnych zostały zrealizowane. Burmistrz złożył podziękowania 
kierownikom jednostek za to, że rzetelnie podchodzą do realizacji swoich  budżetów.  
Od wielu lat gmina inwestuje przy udziale środków unijnych. Tam, gdzie nie jest to możliwe 
inwestycje robione są ze środków gminnych:  przedszkole, w roku ubiegłym droga w Szymonce, a 
w bieżącym roku budynek, w którym mieści się ośrodek zdrowia. 
W wydatkach majątkowych nastąpiło opóźnienie inwestycji portowej. Inwestor dopiero po 
wezwaniach, z miesięcznym opóźnieniem wszedł na plac budowy. Było zagrożenie zerwania 
umowy. W trakcie realizacji inwestycji pracowników było niewielu, co zostało zapisane w dzienniku 
budowy. Dodatkowo budowa została przeterminowana i trzeba było naliczyć kary umowne. 
Odnośnie zadłużenia gminy, przy maksymalnym wskaźniku 60%, zadłużenie gminy wynosi ponad 
27%. Gmina ma ciągle zdolność inwestycyjną. Dwa ostatnie lata i obecne półrocze poświęcone są  
przygotowaniom do wzięcia pieniędzy z nowej perspektywy, która ruszy z początkiem stycznia 
przyszłego roku, kiedy to zostaną ogłoszone konkursy. 
Jako jedyna gmina, w całym województwie warmińsko-mazurskim, Gmina Ryn jest w dwóch 
strategiach. Zaplanowane inwestycje poprawią przestrzeń publiczną, wizerunek miasta, warunki 
rekreacji i wypoczynku. 
Burmistrz MiG podziękował wszystkim radnym. Dodał, że , jako organ wykonawczy realizuje to ,co 
Rada uchwali. Podziękował Pani Skarbnik za rzeczowe pilnowanie zapisów, za pilnowanie 
działów, rozdziałów i paragrafów. 
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 2) rozpatrzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu gminy za            
      2014 rok oraz informacji o stanie mienia, dyskusja 

 
Pan M. Szczebiot - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że będzie głosował za  
absolutorium. Nie ma zarzutów, co do wykonania budżetu. Był on dobrze ułożony i dobrze 
wykonany. Zwrócił uwagę na problem wyludniania się naszej gminy. Zostało to dostrzeżone  w 
tegorocznym budżecie. Zaplanowano budowę mieszkań dla ludzi, którzy wiążą przyszłość z 
naszym miastem. Kolejnym sposobem, który może zahamować wyludnianie się jest poprawienie 
jakości edukacji. Wyniki naszych uczniów nie są złe, ale można je bardziej zmaksymalizować. 
Dodał, że ma ustne zapewnienie Burmistrza MiG, że najlepsi nauczyciele będą dodatkowo 
wynagradzani z budżetu, poza kartą nauczyciela. Pozwoli to też, w dłuższej perspektywie, 
zahamować wyludnianie się. Jeżeli uczniowie ukończą dobre szkoły średnie, dostaną się na dobre 
studia.  Będzie szansa, że większy odsetek ludzi wróci do naszego miasta i rozkręci swoje biznesy. 
Kolejną gałęzią, która posłuży zahamowaniu wyludnianiu się jest infrastruktura. Zostały 
zaplanowane pieniądze na drogi. Została skanalizowana i zwodociągowana prawie cała gmina. 
Będą budowane drogi dojazdowe do miejsc objętych planem zagospodarowania przestrzennego tj. 
okolice jezior. Trzeba liczyć na to, że pojawią się inwestorzy i zapewnią dodatkowe miejsca pracy. 
Przewodniczący Rady zwrócił uwagę na maksymalizację zysków i efektów przynoszonych przez 
każdą złotówkę zapisaną w budżecie. Chodzi o to, żeby wykorzystać ją maksymalnie. Tak, jak to 
ma miejsce np. w szkole, gdzie nauczyciel nie musi robić, a robi rzeczy, które ułatwiają pracę 
rodzicom w domu. Dodał, że ma tu na myśli Panią Kołakowską, która pracuje  w świetlicy. Rodzic 
już nie musi odrabiać z dzieckiem lekcji. 
Przewodniczący Rady pogratulował Burmistrzowi takiego wykonania budżetu oraz Radzie za jego 
uchwalenie. 
 
 
3) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania   
    budżetu Gminy Ryn  za 2014 rok - załącznik nr 9   
                                                                       
Pozytywną opinię RIO przedstawiła Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy. 
                                                          
4) przedstawienie opinii Komisji Rewizyjnej o wykonaniu budżetu - załącznik nr 10   
 
Pan K. Jarosz –  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił pozytywną opinię Komisji 
Rewizyjnej o wykonaniu budżetu.  
  
 
 5) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium  - załącznik nr 11  
  
Pan K. Jarosz –  Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – przedstawił wniosek Komisji Rewizyjnej o  
udzielenie absolutorium.  
  
 6) przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji    
    Rewizyjnej  -załącznik nr 12                                                                                                                                                          
  
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy - przedstawiła  pozytywną opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej. 
 
7) podjęcie uchwały w sprawie  zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz  
   ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2014 rok                                        

 
Po rozpatrzeniu, Rada Miejska w Rynie  zatwierdziła sprawozdanie finansowe wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2014 rok. 
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Uchwałę w powyższej sprawie Rada Miejska podjęła jednogłośnie, w obecności 15 radnych, w 
głosowaniu jawnym (ustawowy skład rady – 15 radnych). 
Uchwała Nr  VII/38/15 – stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 
 
8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn.         
                                                                                                                                              
Po zapoznaniu się ze sprawozdaniem finansowym, sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 
2014r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacją o stanie 
mienia,  po zapoznaniu się z wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 
Burmistrzowi MiG Ryn, a także opinią RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej, po 
przegłosowaniu  wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium: 
Rada Miejska w Rynie w obecności 15 radnych, w głosowaniu jawnym, jednogłośnie podjęła 
uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Ryn. 
(ustawowy skład rady – 15 radnych) 
Uchwała Nr VII/39/15 – stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – podziękował  Radzie  Miejskiej  za docenienie jego pracy,  
pracy jednostek podległych, Skarbnikowi, Sekretarzowi. Podziękował wszystkim, którzy przyczynili 
się do realizacji budżetu za rok ubiegły oraz za realizację budżetu w pierwszym półroczy roku  
bieżącego. 
                                                                                                                                                  
 
Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości oznaczonej  
nr 138/40 w Rynie.                                                                                                          
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – omówił projekt uchwały. Projekt dotyczy przeznaczenia do 
sprzedaży w trybie przetargowym nieruchomości niezabudowanej,  o pow. 90m2, położonej przy ul. 
Zaułek w Rynie. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży nieruchomości oznaczonej  nr 138/40 w Rynie. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/40/15 stanowi załącznik nr 15  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.11  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży działki nr 138/42 w Rynie.   
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – omówił projekt uchwały. Projekt dotyczy przeznaczenia  do 
sprzedaży działki niezabudowanej o pow. 370m2, położonej  przy ul. Zaułek w Rynie,  w trybie 
bezprzetargowym na poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległych 
oznaczonych od nr 138/10 do nr 138/15. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do 
sprzedaży działki nr 138/42 w Rynie.   
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/41/15 stanowi załącznik nr 16  do niniejszego protokółu. 
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Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany  Uchwały Nr XXIII/191//05  Rady Miejskiej w 
Rynie  z dnia 16 marca 2005r. w sprawie ustalenia  opłat za zajęcie pasa drogowego dróg  
gminnych.                                                                                                                       
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – omówił projekt uchwały. Poinformował, że projekt uchwały jest 
konsekwencją inwestycji w zakresie  szerokopasmowego internetu „ostatniej milii”. Po dokonanej 
analizie, przy obowiązujących stawkach żaden z operatorów nie zainteresowałby infrastrukturą „ 
ostatniej milii”. 
 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany  Uchwały Nr 
XXIII/191//05  Rady Miejskiej w Rynie  z dnia 16 marca 2005r. w sprawie ustalenia  opłat za 
zajęcie pasa drogowego dróg gminnych.                                                      
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/42/15 stanowi załącznik nr 17  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa    
     drogowego dróg publicznych w granicach administracyjnych Gminy Ryn na cele    
     niezwiązane  z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg w       
     zakresie infrastruktury  „ ostatniej mili”.                                                                                                                 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że proponowane wysokości stawek opłat za 
zajęcie pasa  drogowego będą jednolite dla dróg wojewódzkich, powiatowych i gminnych. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
stawek opłat za zajęcie pasa drogowego dróg publicznych w granicach administracyjnych Gminy 
Ryn na cele niezwiązane  z budową, przebudową, remontem, utrzymaniem i ochroną dróg w  
zakresie infrastruktury  „ ostatniej mili”. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/43/15 stanowi załącznik nr 18  do niniejszego protokółu. 
 
Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości budowli lub ich 
części wchodzących w skład infrastruktury "ostatniej mili" oraz zajętych pod nie gruntów. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – omówił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zwolnień z podatku od 
nieruchomości budowli lub ich części wchodzących w skład infrastruktury "ostatniej mili" oraz 
zajętych pod nie gruntów. 
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W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/44/15 stanowi załącznik nr 19  do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 
Giżycko. 
                                                                                                                                              
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – poinformował, że Sołectwo Krzyżany już drugi rok przeznacza 
fundusz sołecki na remont drogi powiatowej. Burmistrz zaproponował zmianę zapisu dotyczącego 
terminu zakończenia zadania ( w paragrafie 3 pkt 3 )  – z 30.07.2015r. na 31.08.2015r. 
 
Pan K. Jarosz zapytał, kto się o to zwrócił, czy powiat, czy też gmina. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – odpowiedział, że Sołectwo. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia z Powiatem Giżycko. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/45/15 stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.16 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Powiatem 
Giżycko. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG –  zaproponował zmianę zapisu dotyczącego terminu 
zakończenia zadania ( w paragrafie 3 pkt 3 ) – z 30.07.2015r. na 31.08.2015r. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia z Powiatem Giżycko. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/46/15 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.17 Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na  
           lata 2015-2020. 
                                                                                                                                              
Pani I. Olszewska – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ryn na  lata 2015-2020. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
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Uchwała Nr VII/47/15 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.18 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Ryn na 2015r.                                 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian budżetu gminy 
Ryn na 2015r. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/48/15 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.19 Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „ Miejscowego Planu Zagospodarowania   
      Przestrzennego” terenu położonego w obrębie geodezyjnym Szymonka gm. Ryn  na  
      działkach  o  numerach geodezyjnych 89, 92/9,92/10,92/11,92/13,95/2 i 87/10 o łącznej   
      powierzchni około  21,74 ha.                                                                                                                             
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. Zaproponował, aby opłatę  
określoną w paragrafie 15 ustalić w wysokości 30%. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia „ 
Miejscowego Planu Zagospodarowania  Przestrzennego” terenu położonego w obrębie 
geodezyjnym Szymonka gm. Ryn  na  działkach  o  numerach geodezyjnych 89, 
92/9,92/10,92/11,92/13,95/2 i 87/10 o łącznej  powierzchni około  21,74 ha. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/49/15 stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokółu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan M. Szczebiot zarządził przerwę w obradach celem 
zaopiniowania przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów i Turystyki -
dodatkowych projektów uchwał. 
 
Po przerwie: 
 
Ad.20 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/248/13 Rady Miejskiej w Rynie  
      z dnia 30 kwietnia 2013r. w sprawie „ Wieloletniego Programu Gospodarowania    
      Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2013-2020”.                                                       
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr 
XXIX/248/13 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 30 kwietnia 2013r. w sprawie „ Wieloletniego 
Programu Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobem Gminy na lata 2013-2020”.    
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W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/50/15 stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.21.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIX/ 249/13 Rady Miejskiej w Rynie 
      z dnia 30 kwietnia 2013r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w  
      skład mieszkaniowego zasobu Gminy Ryn.                                                                       
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 
XXIX/ 249/13 Rady Miejskiej w Rynie  z dnia 30 kwietnia 2013r. w sprawie zasad wynajmowania 
lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Ryn.                                                                       
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/51/15 stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.22  Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu „ Ponadlokalny program rewitalizacji 
sieci miast   Cittaslow ”.                                                                                                               
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu  
„ Ponadlokalny program rewitalizacji sieci miast  Cittaslow ”.                             
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/52/15 stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.23 - a -  Podjęcie uchwały w sprawie podziału Sołectwa Tros i utworzenia dwóch  
odrębnych Sołectw. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. Zaproponował, aby w obrysie 
mapy dołączonej do uchwały wpisać: „ Teren sołectwa Canki”. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Tros i 
utworzenia dwóch odrębnych Sołectw. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/53/15 stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.23 - b - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Sołectwa Canki. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu 
Sołectwa Canki. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/54/15 stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokółu. 
 
Ad.23 - c -  Podjęcie uchwały w sprawie podziału Sołectwa Knis i utworzenia dwóch 
odrębnych Sołectw. 
 
Pan J. Karpiński – Burmistrz MiG – przedstawił projekt uchwały. Zaproponował, aby w obrysie 
mapy dołączonej do uchwały wpisać: „ Teren sołectwa Głąbowo”. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie podziału Sołectwa Knis i 
utworzenia dwóch odrębnych Sołectw. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/55/15 stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokółu. 
 
 
Ad.23 - d - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Sołectwa Głąbowo. 
 
Pan S. Kożuszko – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i 
Turystyki poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie przyjęcia statutu 
Sołectwa Głąbowo. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Miejska  jednogłośnie, w obecności 15 radnych,  
podjęła  powyższą uchwałę . 
Uchwała Nr VII/56/15 stanowi załącznik nr 31do niniejszego protokółu. 
 
Ad.24 Sprawy rożne.    
 
Pani J. Kołakowska – Przewodnicząca Komisji Oświaty poinformowała, że na komisji padła 
propozycja udostępnienia adresów e-mail radnych na potrzeby jednostek gminnych, stowarzyszeń.  
Dodała, że radni, którzy zechcą wyrazić zgodę na udostępnienie swoich adresów proszeni są o 
wypełnienie stosownych oświadczeń. 
 
Pani M. Tuczyńska – Dyrektor Biblioteki Publicznej – zaprosiła na premierę filmu „ Naucz mnie żyć 
od nowa" nakręconego w ramach warsztatów filmowych "Magia ekranu" realizowanych przez 
bibliotekę. 
Premiera odbędzie się  8 lipca 2015 r. (środa) o godz. 17.00 w sali Ryńskiego Centrum Kultury. 
 
 
Ad 25.Zamknięcie posiedzenia. 
                                                                                                                                         
W związku z wyczerpaniem porządku obrad VII sesji Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął 
posiedzenie. 
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Protokółowała:                                                                    Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
Bożena Dybała                                                                             Michał Szczebiot 
 


